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ГМК має шанс стати символом відродження України —
ректор Метінвест Політехніки

Гірничо-металургійний комплекс має шанс стати символом відродження України, вважає ректор першого

недержавного гірничо-металургійного університету Метінвест Політехніка Олександр Поважний. Про це

він сказав на другій міжнародній конференції «MININGMETALTECH 2024 – Гірничо-металургійний

комплекс: інтеграція бізнесу, технологій та освіти, що пройшла онлайн 28-29 листопада.

Захід зібрав понад 200 учасників, серед яких топменеджери Метінвесту та його підприємств, провідні

науковці з України й Болгарії, а також представники технічних вишів із Києва, Запоріжжя, Кривого Рогу,

Кременчука, Вінниці, Харкова, Дніпра, Львова та інших міст.

Конференція стала майданчиком для обміну досвідом і спільного пошуку рішень, спрямованих на

відбудову України через інтеграцію науки у виробничі процеси. Учасники обговорили основні напрями

розвитку галузі: впровадження енерго- та ресурсоощадних технологій, цифровізацію виробництва,

екологічні й економічні аспекти, підвищення ефективності операцій та трансформацію інженерної освіти.

Особливу увагу приділили зеленому переходу української металургії, впровадженню нових технологій

прямого відновлення заліза та eco-friendly практик.

«Гірничо-металургійна галузь завжди була опорою економіки, але сьогодні вона має шанс стати

символом відродження. Це не лише основа інфраструктури, а й одна з головних експортних сфер, яка

гарантує економічну стійкість державі. Я впевнений, що поєднання науки, бізнесу та освіти створить

умови для сталого розвитку галузі, а отже, й для успішного майбутнього України», — наголосив під час

відкриття конференції ректор Метінвест Політехніки Олександр Поважний.

Він також підкреслив, що інтеграція цих трьох складників є фундаментом для трансформації галузі.

Особливу роль у цьому відіграє освіта. Університет ставить за мету підготувати нове покоління

професіоналів, які здатні не лише відповідати на сучасні виклики, а й впроваджувати інновації,

сприяючи модернізації гірничо-металургійного комплексу.

На пленарному засіданні директорка зі сталого розвитку та взаємодії з персоналом Метінвесту Тетяна

Петрук розповіла про ситуацію на підприємствах компанії, їхній внесок у підтримку України та

визначила пріоритети розвитку Групи на 2025 рік. «Для мене Метінвест Політехніка – більше ніж

університет. Це опора Метінвесту, кузня кваліфікованих кадрів інженерного спрямування, яких, на жаль,

сьогодні вкрай бракує на ринку праці», – зазначила вона.

Тетяна Петрук зауважила, що пріоритетом компанії є її співробітники. Зокрема, Метінвест розвиває

програму адаптації ветеранів, яка допомагає їм інтегруватися в цивільне життя, пропонуючи нові

можливості для навчання та професійного розвитку. За її словами, дефіцит кадрів у компанії стимулює

Метінвест активніше інвестувати в освіту та підготовку нових фахівців. І тут Метінвест Політехніка



виконує важливу роль, формуючи висококваліфікованих спеціалістів, які в майбутньому зміцнюватимуть

кадровий потенціал компанії та галузі загалом.

Однією з головних тем конференції стала трансформація інженерної освіти. Голова Асоціації випускників

Метінвест Політехніки Денис Кононюк наголосив на тому, що важливо зберегти актуальність української

інженерної освіти, орієнтуючись на найкращі світові практики та враховуючи специфіку промислового

середовища України.

Не менш важливою темою стало обговорення ролі жінок у сучасній інженерії. У Метінвесті жінки

обіймають посади, які ще недавно вважалися суто чоловічими, й цей показник постійно зростає. У

відповідь на ці зміни освіта має стати гнучкою та адаптивною платформою, яка підтримує кожного, хто

готовий відкривати нові можливості.
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